

Stella terHart

Born in Estevan, Saskatchewan, Stella Claire terHart is directly descended from the composer/violinist Tomaso Vitali. As of 2003 she was the only individual in Canada to have received all four available degrees from Toronto's Royal Conservatory of Music: Teachers, Performers, Composition, and Theory. Since 1982 Ms terHart has taught music in Saskatchewan, Alberta, Ontario and New Brunswick. From 1997-2002 she was Head of Music at Netherwood School in Rothesay, New Brunswick, where she taught classroom music for grades 6-12, directed the Junior and Senior Bands as well as the Senior Jazz Ensemble, Middle School Chorus and Senior Girls Choir.

Ms terHart's performance career has included being official accompanist and recitateur for Opera New Brunswick and performing numerous concerts and recitals with various soloists. She has adjudicated music festivals in Ontario, New Brunswick, Nova Scotia, Prince Edward Island and Newfoundland. As a composer, Ms terHart has works published in the United States and Canada, is commissioned regularly, and heard on CBC Radio. She is a member of the International Association of Women Composers, the Association of Canadian Women Composers (ACWC), SOCAN, and is the editor/producer of the national journal of the ACWC. The mother of three children, all wonderful musicians, Ms terHart lives in Bobcaygeon, Ontario with her husband Marc.



Née à Estevan en Saskatchewan, Stella Claire terHart compte parmi ses ancêtres le compositeur et violoniste Tomaso Vitali. En date de 2003, elle est la seule personne au Canada à avoir reçu le plus haut diplôme décerné par le *Royal Conservatory of Music* dans quatre domaines : pédagogie, interprétation, composition et théorie. Depuis 1982, Mme terHart a enseigné la musique en Saskatchewan, en Alberta, en Ontario et au Nouveau-Brunswick. De 1997 à 2002, à la tête du département de musique de l'école Netherwood à Rothesay, au Nouveau-Brunswick, elle y a aussi enseigné la musique de la 6^e à la 12^e année, en plus de diriger les harmonies junior et senior ainsi que l'ensemble de jazz senior, la chorale intermédiaire et la chorale des femmes senior.

Mme terHart a été accompagnatrice pour *Opera New Brunswick*. Elle s'est aussi produite en concert avec plusieurs solistes. Elle a été juge lors de festivals en Ontario, au Nouveau-Brunswick, en Nouvelle-Écosse, à l'Île-du-Prince-Édouard et à Terre-Neuve. Mme terHart reçoit régulièrement des commandes. Ses œuvres ont été publiées aux États-Unis et au Canada et on a pu les entendre sur les ondes de la CBC. Membre de l'Association internationale des femmes compositeurs, de l'Association des femmes compositeurs canadiennes et de la SOCAN, elle est rédactrice en chef du journal national de l'Association des femmes compositeurs canadiennes. Mère de trois enfants musiciens, Mme terHart et son époux, Marc, habitent Bobcaygeon en Ontario.